
Malšický
zpravodaj

pro Čenkov, Dobřejice, Lány, Malšice, Maršov, Oboru, Třebelice, Všechlapy

3 / 2025

Co se děje v obci?  
  

                                                                                                                                                                   

Vážení občané, vítejte u  dalšího čísla 
Malšického zpravodaje, které vás informuje 
o  tom, co se  v  Malšicích a  přidružených obcích 
děje.  

 Zdárně byly dokončeny dvě stavby. Obě 
v Malšicích moc chyběly. Dnešní době odpovídající 
Hala pro hasičskou techniku Jednotky sboru 
dobrovolných hasičů městyse Malšice. Kromě toho, 
že bude v hale umístěna veškerá zásahová technika, 
budou mít naši zásahoví hasiči důstojné prostředí 
na převlečení k zásahu a na umytí po zásahu. Odtud 
budou vyjíždět, aby pomohli ochránit především nás 
občany a majetek nás všech. Hala byla postavena za 
10.527.926Kč včetně DPH, ale cena je bez vybavení. 
Zasíťování haly nás stálo včetně DPH 1.600.000Kč. 

Nyní připravujeme všechny podklady pro 
kolaudaci, o  kterou vzápětí požádáme. Teprve 
po  kolaudaci může být přestěhována záchranná 
hasičská technika.  

Zároveň se  nám podařilo i  za  přispění kraje 
(600.000Kč) získat nový dopravní zásahový 

automobil za  vysoutěženou cenu 1.847.670Kč 
včetně DPH. Náhoda nahrála i  tomu, že Jednotka 
sboru hasičů tento dopravní automobil obdrží 
ve  zkrácené době a  pravděpodobně si ho budete 
moci prohlédnout již při otevření haly pro veřejnost, 
které pro vás připravujeme. O  termínu dne 
otevřených dveří vás budeme včas informovat. 

 Dokončena a předána byla také stavba dětského 
hřiště u  mateřské školy, skládá se  z  herní plochy 
(za  cenu cca 1.300.000Kč včetně DPH), která je 
krásně barevná, viz. snímek v úvodu a dále z herních 
prvků za  cenu cca 500.000Kč včetně DPH. Na  toto 
dětské hřiště jsme zajistili půlmilionový dar od ČEZu. 
Dětské hřiště je moderní a  zábavné nejen pro děti, 
ale i pro dospělé, kteří s  chutí při předání zkoušeli 
některé dětské prvky.      

 Sotva jsme dokončili výše uvedené dvě větší 
akce, začala stavba chodníku s  názvem Nádražní 
ulice. Následovat budou chodníky v  ulici Lomská 
a  Lužnická, právě začíná jejich předání. Konečně 
i Malšice budou mít svoji síť chodníků. 
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Z Á P I S  Z  19. ZASEDÁNÍ 
zastupitelstva městyse Malšice 

konaného dne 14. 04. 2025 

1/ Zahájení 
Jednání zastupitelstva Městyse Malšice zahájila 

s t a ro s t k a M i l o s l a v a Še b ko v á v 1 7 . h o d i n 
a  konstatovala, že je přítomno 9 zastupitelů. 
Omluven je pan Pavel Klíma a  pan Jaroslav 
Janoušek. Zasedání zastupitelstva je tak usnášení 
schopné a schvalovací kvórum činí 6 hlasů. 

Za ověřovatele zápisu navrhla pana Antonína 
Randu a  pana Pavla Kašpara, zapisovatelkou 
jmenovala paní Barboru Starou. Všemi hlasy 
schváleno. Dále konstatovala, že zápis z  minulého 
zasedání byl řádně vyvěšen na úřední desce, nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl tudíž schválen. 

Starostka promítla program zasedání tak, jak byl 
zveřejněn na  úřední desce, zastupitelé takto 
navržený program všemi hlasy schválili. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
navržený program, tak jak byl zveřejněn 
na úřední desce. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 1/19Z/2025 bylo schváleno. 

2/ Místostarosta Pavel Kašpar seznámil 
zastupitele s  výběrovým řízením na  akci Chodníky 
Malšice – ulice Lomská. Výzva k podání nabídky byla 
uveřejněna přes webový portál a  firmy mohly své 
nabídky zasílat pouze elektronicky. Otevírání obálek 
proběhlo 26.3.2025 u  zástupce zadavatele, firmy 
Garanta CZ a.s. Hodnocení nabídek v  rámci 
zadávacího řízení se  uskutečnilo na  úřadě městyse 
Malšice dne 7.4.2025 ve 13.  hod. Vlastní nabídku 
podali t ito uchazeč i : firma Profastav s.r.o. 
s  nabídkovou cenou 3  486  407,00  Kč bez DPH 
a firma Swietelsky stavební s.r.o. s nabídkovou cenou 

A co se děje v lese?  
Letošní zima a  jaro nám přineslo velmi suché 

období, proto neprobíhalo běžné jarní zalesnění 
– výsadba nových stromků na velkých plochách, 
pouze drobné vylepšování jednotlivých porostů.  

Na  vysázených stromcích z  předchozích sezon 
zkoušíme v  době nových (pro zvěř chutných) 
výhonků aplikovat ovčí vlnu proti okusu zvěří.  

Ovčí vlna obsahuje látku lanolin, která by měla 
zvěř odpuzovat, a tím by nemělo k okusu zvěří dojít 
(viz snímky, které poskytla paní hajná). Vedle je 
současný snímek z  vinice v  Rakousku, ovčí vlnu 
aplikují proti okusu i tam.   

Distribuci dalšího zpravodaje plánujeme po 
prázdninách 5.9.2025. Užijte si letní akce v 
Malšicích a v přidružených obcích, stavění máje, 
pohodovou pouť a hezké léto přeje  

Miloslava Šebková                                                                                                                                                                                                                                                                  

Co se ještě děje v obci ? 
V  Malšicích dosud nemáme certifikované 

„Infocentrum“, proto jsme se  s  paní knihovnicí 
domluvili, že požádáme o  certifikaci. Aby nám 
byla přidělena, musíme splňovat určitá kritéria.  
Jedním z  požadavků je, aby infocentrum mělo 
brožuru o  Malšicích a  okolí, kterou může turistům 
a  občanům kromě jiného nabízet. Požádala jsem 
pana Aloise Sassmanna, který připravil text. Foto 
zajistili: pan Zdeněk Prchlík, Petr Mareš, Alois 
Sassmann, Pavel Mráz, Pavel Klíma a  archiv kroniky 
obce. Celá příprava brožury, která se myslím vydařila, 
stála 50.440Kč. Zakoupit si ji můžete v  knihovně za 
20Kč. V brožuře si mimo jiné přečtete, že Jihočeská 
trasa Svatojakubské poutní cesty vede i přes Malšice.
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3 081 478,18 Kč bez DPH. U  tohoto bodu starostka 
uvedla, že při žádosti o  dotaci na  SFDI byla 
předpokládaná projektová cena na  tuto akci 
4  500  0000  Kč s  DPH. Dále starostka uvedla, že 
u  všech vysoutěžených chodníků se  v  rozpočtu 
počítá s  přeložkami sítí, ale pokud se  zjistí během 
stavby, že se  nebudou muset sítě překládat, cena 
se ještě může snížit. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
výsledek zadávacího řízení na  akci Chodníky 
Malšice – ulice Lomská vítěznou firmu Swietelsky 
stavební s.r.o. s  nejnižší nabídkovou cenou 
3 081 478,18 Kč bez DPH. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 2/19Z/2025 bylo schváleno. 

3/ Místostarosta Pavel Kašpar seznámil 
zastupitele s  dalším výběrovým řízením na  akci 
Chodníky Malšice – ulice Lužnická. Výzva k  podání 
nabídky byla také uveřejněna přes webový portál 
a firmy mohly své nabídky zasílat pouze elektronicky. 
Vlastní nabídku podali tito uchazeči: Eurovia CZ a.s. 
s  nabídkovou cenou 7  706  185,75  Kč bez DPH, 
Profastav s.r.o. s nabídkovou cenou 6 588 031,00 Kč 
bez DPH, Swietelsky stavební s.r.o. s  nabídkovou 
cenou 8  090  986,60  Kč bez DPH, Dvořák Stavební 
s.r.o. s nabídkovou cenou 5 777 777,00 Kč bez DPH. 
Otevírání obálek proběhlo 31.3.2025. Při kontrole 
všech náležitostí byli vyzváni k doplnění chybějících 
dokumentů dva uchazeči: firma Dvořák Stavební 
s.r.o. k objasnění mimořádně nízké ceny a k doplnění 
chybějících osvědčení. Firma Profastav s.r.o., byla 
vyzvána k doplnění chybějících osvědčení. Obě firmy 
zaslaly doklady ještě před samotným hodnocením, 
které se uskutečnilo na úřadě městyse Malšice dne 
7.4.2025 ve 14  hod. Firma Profastav s.r.o. měla 
předložená osvědčení v  pořádku. Doplňující 
osvědčení firmy Dvořák Stavební s.r.o. vyhodnotila 
komise jako neseriózní. Dále se  komise u  firmy 
Dvořák Stavební s.r.o. zabývala mimořádně nízkou 
cenou, která byla ve srovnání s ostatními nabídkami 
výrazně nižší a  vzbuzovala pochybnosti o  reálnosti 
a  udržitelnosti nabídky. Vysvětlení k  mimořádně 
nízké nabídkové ceně nebylo ze  strany firmy 
dostatečné a  neprokázalo, že je firma schopna 
z a  d a n o u c e n u p l n i t v e ře j n o u z a k á z k u 
v požadovaném rozsahu, kvalitě a lhůtách. Hodnotící 
komise se  rozhodla vyloučit z  výběrového řízení 
uchazeče Dvořák Stavební s.r.o. z  důvodu 
mimořádně nízké ceny. Firma Dvořák Stavební s.r.o. 
má právo se  do 15 dnů proti tomuto rozhodnutí 

odvolat. Do  závěrečného hodnocení postoupily 
nabídky firmy Eurovia CZ a.s., Profastav s.r.o. 
a Swietelsky stavební s.r.o. Hodnotící komise vybrala 
jako vítěze firmu Profastav s.r.o. s nejnižší nabídkovou 
cenou 6 588 031,00 Kč bez DPH. Starostka uvedla, 
že u této stavby byla předpokládaná projektová cena 
stanovena na 9  970  000  Kč s  DPH. Dodala, že 
realizace vysoutěžených chodníků proběhne v tomto 
roce. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
výsledek výběrového řízení na  akci Chodníky 
Malšice- ulice Lužnická firmu Profastav s.r.o. 
s nejnižší nabídkovou cenou 6 588 031,00 Kč bez 
DPH 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 3/19Z/2025 bylo schváleno. 

4/ Na úřadě městyse Malšice proběhlo dne 
26.2.2025 v 9.00  hod. výběrové řízení na  Opravu 
vodní nádrže na p.č. 52 v k.ú. Dobřejice. S výsledkem 
výběrového řízení seznámil zastupitele místostarosta 
Pavel Kašpar. Vyzvány byly tyto firmy: VHS- 
Vodohospodářské stavby spol. s  r.o., Reno Šumava 
a.s. a  Profastav s.r.o. Vlastní nabídku podali tito 
uchazeči: VHS- Vodohospodářské stavby spol. s  r.o. 
s  nabídkovou cenou 2  080  800,00  Kč bez DPH 
a  Reno Šumava a .s . s  nabídkovou cenou 
2 178 004,76 Kč bez DPH. Hodnotící komise vybrala 
jako vítěze firmu VHS- Vodohospodářské stavby spol. 
s  r.o. s nejnižší nabídkovou cenou 2 080 800,00 Kč 
bez DPH. U tohoto bodu starostka zmínila, že dotace 
na  opravu vodních nádrží se  stále vypisují, proto 
městys podal žádost o dotaci ještě na opravu rybníka 
v  Třebelicích. Dále informovala zastupitele, že 
v  příštím roce by se  měly vypisovat opět dotace 
na  lesní cesty. Městys má nyní stavební povolení 
na  opravu lesní cesty k  čenkovskému potoku a  v 
příštím roce plánujeme podat žádost o dotaci. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
výsledek výběrového řízení na  Opravu vodní 
nádrže na p.č. 52 v k.ú. Dobřejice vítěznou firmu 
VHS- Vodohospodářské stavby spol. s  r.o. 
s nejnižší nabídkovou cenou 2 080 800,00 Kč bez 
DPH. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 4/19Z/2025 bylo schváleno. 

5/  V  t o m t o b o dě p ře d l ož i l a s t a ro s t ka 
zastupitelům ke  schválení Účetní závěrku ZŠ a  MŠ 
Malšice za  rok 2024  se  všemi přílohami, včetně 
návrhu na  převedení hospodářského výsledku 
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v  částce 185  667,46  Kč a  jeho rozdělení do  fondu 
následujícím způsobem: do rezervního fondu částku 
165 667,46 Kč a do fondu odměn částku 20 000 Kč. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Účetní závěrku Základní a Mateřské školy Malšice 
za rok 2024 včetně výsledku hospodaření a  jeho 
převedení do rezervního fondu a fondu odměn. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 5/19Z/2025 bylo schváleno. 

6 / V  t o m t o b o dě s t a ro s t ka p ře d l ož i l a 
zastupitelům ke  schválení Účetní závěrku městyse 
Malšice za rok 2024 se všemi přílohami. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Účetní závěrku Městyse Malšice sestavenou 
ke dni 31.12.2024. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 6/19Z/2025 bylo schváleno. 

7/ V dalším bodu programu starostka předložila 
zastupitelům ke  schválení Návrh závěrečného účtu 
městyse Malšice za rok 2024. Upozornila, že součástí 
je i  Zpráva o  přezkumu hospodaření za  rok 2024 
od nezávislé auditorské firmy. Ze  zprávy vyplývá, že 
při přezkoumání nebyly zjištěny žádné chyby 
a  nedostatky. Doporučila Závěrečný účet Městyse 
Malšice za rok 2024, který byl řádně vyvěšen 15 dnů 
před jednáním zastupitelstva, schválit bez výhrad. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Závěrečný účet městyse Malšice za  rok 2024 
a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením r. 
2024 a to bez výhrad. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 7/19Z/2025 bylo schváleno. 

8/ V souvislosti s  probíhající Komplexní 
pozemkovou úpravou v  Třebelicích byl zpracován 
Plán společných zař ízení v  k.ú. Třebelice. 
Projednávaný plán schválil sbor zástupců. Nyní musí 
Plán společných zařízení schválit zastupitelé. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje Plán 
společných zařízení v k.ú. Třebelice. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 8/19Z/2025 bylo schváleno. 

9/ Koncem loňského roku řešili zastupitelé návrh 
na  pojištění obecních lesů městyse Malšice 
(470,45  ha). Na  zasedání se  projednávaly dvě 
p ře d l o že n é n a b í d k y. Pr v n í n a b í d k a b y l a 
od  pojišťovny Generali Česká pojišťovna a  druhá 
nabídka byla od Hasičské vzájemné pojišťovny. Obě 

nabídky obsahovaly pojištění proti požáru, dále bylo 
m o žn é d o p o j i s t i t v í c e n á k l a d y n a  tě žb u 
a  na  zalesnění. Nabídka od  Hasičské vzájemné 
pojišťovny byla cenově zajímavější a měla rozšířené 
pojistné krytí. Zastupitele se  shodli, že požádají 
pojišťovnu o  podrobnější informace k  pojištění 
možných rizik. Starostka nyní předložila zastupitelům 
Návrh pojistné smlouvy od  Hasičské vzájemné 
pojišťovny a  její Doplňkové pojistné podmínky. 
V návrhu smlouvy je uvedeno, že v případě požáru 
vyplatí pojišťovna max limit 350 000 Kč/ha, v případě 
vícenákladů na  těžbu (hradí se  rozdíl mezi náklady 
na  vytěžení poškozeného lesního porostu 
po  pojistné události a  náklady na  těžbu porostu 
bezprostředně před požárem) pojišťovna vyplatí 
max limit 350  000Kč/ha a  v případě vícenákladů 
na zalesnění pojišťovna vyplatí max limit 65 000 Kč/
ha. U  vícenákladů na  zalesnění pojišťovna nehradí 
náklady na  odstraňování kořenových zbytků 
a náklady na přípravu lesních pozemků před novým 
zalesněním. Celkové roční pojistné za výše uvedený 
rozsah pojištění je 46 140 Kč. Po diskusi zastupitele 
souhlasili s  návrhem pojistné smlouvy s  ročním 
pojistným 46 140 Kč. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
uzavřít pojistnou smlouvu s Hasičskou vzájemnou 
pojišťovnou na  pojištění obecních lesů za  roční 
pojistné ve výši 46 140 Kč. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 9/19Z/2025 bylo schváleno. 

10/ V  tomto bodě předlož i la starostka 
ke  schválení návrh 1.rozpočtového opatření roku 
2025, ve kterém jsou zvýšeny příjmy dle skutečného 
výběru daní, proúčtování daně za obec a upřesnění 
výše přijatých dotací. Výdaje se  zvyšují o  náklady 
na  výstavbu chodníku v  ulici Lužnická ve  výši 
8.000 0000 Kč a proúčtování daně za obec. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
1. rozpočtové opatření roku 2025, ve kterém jsou 
zvýšeny příjmy dle skutečného výběru daní, 
proúčtování daně za  obec, upřesnění výše 
přijatých dotací a  výdaje zvyšující se  o  náklady 
na  výstavbu chodníku v  ulici Lužnická ve  výši 
8.000 000 Kč a proúčtování daně za obec. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 10/19Z/2025 bylo schváleno. 

11/ Na pozemku p.č. 1308 o  výměře 1768  m2 
v  k.ú. Čenkov byly odstraněny kůrovcové a  suché 
stromy. Zájem o  pronájem pozemku projevila 
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Zemědělská společnost Čenkov, která hospodaří 
na  sousedních zemědělských pozemcích. Záměr 
pronájmu pozemku p.č. 1308 v  k.ú. Čenkov byl 
zveřejněn na  úřední desce městyse dne 5.3.2025. 
Starostka informovala zastupitele, že cena u  všech 
doposud pronajatých zemědělských pozemků 
u městyse je 2000Kč za ha. Doporučila pronajmout 
pozemek Zemědělské společnosti Čenkov za stejnou 
cenu, tj. 2000 Kč/ha. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
pronájem pozemku p.č. 1308 o výměře 1768 m2 
v  k.ú. Čenkov Zemědělské společnosti Čenkov. 
Cena za nájem je 2000 Kč/ha. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 11/19Z/2025 bylo schváleno.  

12/  
a) V tomto bodě starostka informovala zastupitele 

o  tom, že městys podal žádost u Jihočeského kraje 
na  dofinancování dopravního automobilu pro 
malšické hasiče. Součástí žádosti bylo doložit 
Zřizovací listinu jednotky sboru dobrovolných hasičů 
(JSDHO). V původní Zřizovací listině z roku 2004 byly 
údaje, které již neodpovídaly současnému stavu 
v JSDHO, proto jsme připravili nové znění Zřizovací 
listiny a  Dodatkem č.2 jsme upravili majetek 
a  vybavení jednotky, který nyní odpovídá 
skutečnému stavu a  Dodatkem č.3  byl upraven 
a  aktualizován skutečný početní stav členů 
v jednotce. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje nové 
z něn í Z ř i z o v a c í l i s t i n y j e d n o t ky s b o r u 
dobrovolných hasičů městyse Malšice včetně 
Dodatku č.2 a Dodatku č.3. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 12/19Z/2025 bylo schváleno. 

b) V tomto bodě starostka představila pro 
zajímavost tabulku porovnání hlavních ukazatelů 
profesionálních knihoven v  našem nejbližším okolí. 
V  tabulce je porovnání naší knihovny Malšice 
s  ostatními knihovnami, hlavně co se  týká 
návštěvnosti, výpůjček, počtu čtenářů, atd. Z  tabulky 
vyplývá, že malšická knihovna si vede velmi dobře. 
Starostka opět pochválila knihovnici za  pořádání 
akcí, které jsou oblíbené a  hojně navštěvované. 
Zastupitel Alois Sassmann dodal, že chválu slyší 
i od umělců, kteří zde vystavují. 

Zastupite ls tvo městyse Malš i ce bere 
na  vědomí porovnání malšické knihovny 
a  profesionálních knihoven v  našem nejbližším 

okolí v  oblasti výpů jček, počtu čtenářů 
a návštěvnosti. 

c) V tomto bodě starostka informovala zastupitele 
o  tom, že městys Malšice obdržel Rozhodnutí 
od  SFŽP o  získání dotace na  projekt fotovoltaické 
e l e k t r á r n y. Př i z n a n á d o t a c e j e v  čá s t c e 
989  716,77  Kč. Fotovoltaické panely budou 
instalovány na  objektech sběrného dvora. 
Fotovoltaická elektrárna zajistí snížení nákladů 
na provoz ČOV a nákladů na energii. 

Zastupite ls tvo městyse Malš i ce bere 
na vědomí Rozhodnutí od SFŽP o získání dotace 
na projekt fotovoltaické elektrárny. 

d) Na minulém zasedání informoval zastupitel 
Milan Miňha o cca sto let staré oponě, která se našla 
v místním kulturáku v Třebelicích. Starostka sdělila, že 
se podařilo oslovit dvě restaurátorky, se kterými byla 
ve  spojení. Cenovou nabídku na  opravu divadelní 
opony nám zaslala pouze akademická malířka Klára 
Šafářová, která se  byla osobně na  oponu podívat. 
Starostka představila zastupitelům nabídku 
na  restaurátorský záměr a  návrh na  opravu. Milan 
Miňha dodal, že opona je na dlouhém plátně zřejmě 
z  nějaké pytloviny a  není v dobrém stavu, v plátně 
jsou díry. Sdělil, že po restaurování by oponu místní 
občané Třebelic rádi umístili do  rámu a  vystavili ji 
v  sále v místním kulturáku, s připomínkou, kdy byla 
opravena a  kdo na  opravu finančně přispěl. 
Zastupitele nabídku akademické malířky Kláry 
Šafářové po diskusi schválili. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
nabídku akademické malířky Kláry Šafářové 
na  restaurátorský záměr na  opravu divadelní 
opony v Třebelicích za cenu 192 000 Kč. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 13/19Z/2025 bylo schváleno.  

13/ Diskuse 
Do diskuse se  přihlásila starostka a  informovala 

zastupitele, že nechala zpracovat rozpočet 
na poslední panelovou komunikaci za  školou, která 
by byla nahrazena asfaltem. Rozpočet byl zpracován 
na  cenu cca 1  700  000  Kč. Starostka sdělila, že 
městys finance na  opravu cesty má a  finanční 
rozpočet to nezatíží. Dále uvedla, že zbylé panely 
využijí k rozšíření plochy u sběrného dvora a část by 
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byla použita pod kontejner u  hasičské haly. 
V  případě, že zastupitele budou s  opravou cesty 
souhlasit, vypíše městys výběrové řízení. Zastupitele 
se shodli vypsat výběrové řízení na opravu panelové 
cesty za školou. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
vypsat výběrové řízení na opravu panelové cesty 
za školou. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 14/19Z/2025 bylo schváleno. 

Zastupitel Pavel Hejný pochválil vedení školy 
za uspořádání akce Ukliďme Česko. 

Zastupitel Martin Novák upozornil, že v  Oboře 
jistý občan spravuje obecní cesty kolem polí hlínou, 
a že to do cesty není vhodné. 

14/ Závěr 
Na závěr starostka poděkovala všem přítomným 

za  účast a  v 18:15  hodin zasedání zastupitelstva 
ukončila. 

Ověřovatelé: Ing. Antonín Randa,  
                         Ing. Pavel Kašpar,  
Starostka: Miloslava Šebková, MBA,  
Zapsala: Barbora Stará, DiS

Marie M. Šechtlová a její 
rodina 

Hojně navštívená vernisáž unikátního projektu 
se  nesla v  duchu příjemné nálady a  radosti. Paní 
Šechtlová prohlásila, že je zázrak, že se  někomu 
podařilo „přemluvit“ její dceru Evu Hubičkovou 
a  vnoučátka Emu a  Kryštofa Bílých ke  společné 
výstavě.  

Výstava v  Galerii F. Peterky potrvá do  května a  je 
rozdělena na  několik částí: dílo Marie M. Šechtlové, 
tedy velké grafiky, malba na  skle, exlibris, ilustrace 
(výtvarnice ilustrovala kolem 50 knih) – její společné 
dílo s  vnučkou Emičkou: cyklus Alenka v  říši divů – 
kresby a  architektonické 
návrhy její dcery Evy 
Hubičkové, která je mj. 
spoluautorkou knihy 
Tábor (Zmizelé Čechy, 
Paseka 2013) – a  ukázky 
z knihy sci-fi jejího vnuka 
Kryštofa s  ilustracemi 
b a b i č k y M a r i e M . 
Šechtlové. Ve skleněných 
skříňkách je vystavena 
m j . k e r a m i k a ( t é ž 

společné dílo matky Marie a dcery Evy) a knihy vnučky 
Emičky s ilustracemi od babičky.  

Galerista Alois Sassmann nejprve přečetl svůj 
novinový sloupek s názvem „Královna z Tábora“ a poté 
vedl s  jednotlivými členy rodiny rozhovory; malá 
Emička sama přečetla úryvky ze svých knih.  

Velkým překvapením pro rodinu Šechtlovu byl 
dárek od Malšické paličky: dostaly obraz, na němž byly 
upaličkovány motivy z plakátu na tuto výstavu.   

Celý večer úžasně hudebně doprovodila rodina 
Pechova z  Malšic. Maminka (housle), dva synové 
(housle) a dcery (piano) předvedli nádherné hudební 
kousky, brilantně provedené.  

Poděkování za  podporu galerii patří starostce 
městysu Malšice Miloslavě Šebkové, za pohoštění pak 

jejím pracovnicím a  paní 
knihovnici Daně Křížovské.   
Potěšilo nás, že vernisáže 
s e  k r o m ě M a l š i c k ý c h 
zúčastnili i návštěvníci z Veselí 
nad Lužnicí, Tábora, Týna nad 
V l t a v o u , S u d o m ě ř i c 
u Bechyně atd., a  zástupkyně 
tisku.  

Alois Sassmann 
Galerie Františka Peterky
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Z Á P I S  Z  20. ZASEDÁNÍ 
zastupitelstva městyse Malšice 

konaného dne 19. 05. 2025 

1/ Zahájení 
Jednání zastupitelstva Městyse Malšice zahájila 

s tarostka Mi los lava Šebková v 17.  hodin 
a  konstatovala, že je přítomno 7 zastupitelů, 
omluven je pan Pavel Hejný, Alois Sassmann, Milan 
Miňha a Jaroslav Janoušek (příchod 17:30h) 

Zasedání zastupitelstva je tak usnášení schopné 
a schvalovací kvórum činí 6 hlasů. 

Za ověřovatele zápisu navrhla pana Petra Nováka 
a pana Ladislava Křivánka, zapisovatelkou jmenovala 
paní Barboru Starou. Všemi hlasy schváleno. Dále 
konstatovala, že zápis z minulého zasedání byl řádně 
vyvěšen na  úřední desce, nebyly vzneseny žádné 
připomínky a byl tudíž schválen. 

Starostka promítla program zasedání tak, jak byl 
zveřejněn na  úřední desce, zastupitelé takto 
navržený program všemi hlasy schválili. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
navržený program, tak jak byl zveřejněn 
na úřední desce. 
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 1/20Z/2025 bylo schváleno. 

2/  Starostka seznámila zastupitele s  výsledkem 
výběrového ř ízení na  poř ízení Dopravního 
automobilu pro Jednotku sboru dobrovolných 
hasičů, které se  uskutečnilo na  úřadě městyse 
Malšice dne 14.5.2025. Vyzváni byli tito uchazeči: 
Porsche Inter Auto CZ spol s  r.o., Embefor s.r.o. 
a  Holomý s.r.o. Hodnotící komise byla složena 
z  členů JSDHO pana Davida Kupky, pana Ladislava 
Tomáška a  starostky Miloslavy Šebkové. Výběrové 
řízení řídil pan Oto Knobloch, konzultant pro 
výběrové řízení. Nabídku zaslala pouze firma 
Embefor s.r.o. s nabídkovou cenou 1 527 000 Kč bez 
DPH. Hodnotící komise posoudila zaslanou nabídku, 
konstatovala, že byla splněna hodnotící kritéria pro 
zadaní veřejné zakázky a doporučila nabídku firmy 
Embefor s .r.o. schvál i t . Starostka v  rámci 
projednávání tohoto bodu sdělila, že na  dopravní 
automobil byla získána dotace z  Jihočeského kraje 
ve  výši 600 000 Kč, a dále zmínila, že městys ještě 
podal žádost o  dofinancování dopravního 
automobilu, tam je možné získat maximálně 
300 000Kč. 

Dále sdělila, že normálně by na  DA ( dopravní 
automobil ) Jednotka sboru čekala určitě víc jak půl 
roku, ale výherce sdělil, že by mohl dodat do měsíce 

stejný DA za  tutéž cenu, ale s  automatickou 
převodovkou. Jednotka se shodla na výběru tohoto 
typu automobilu. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
výsledek výběrového ř ízení na  poř ízení 
dopravního automobilu pro JSDH Malšice 
vítěznou firmu Embefor s.r.o. s  nabídkovou 
cenou 1 527 000 Kč bez DPH. 
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 2/20Z/2025 bylo schváleno. 

3/ Dne 19.5.2025 proběhlo výběrové řízení 
na  akci Oprava MK p.č. 1300/3 v  k.ú. Malšice – 
panelová komunikace za  školou. S  výsledky 
výběrového řízení seznámil zastupitele místostarosta 
Pavel Kašpar. Vyzváni byli tito uchazeči: Vialit 
Soběslav s.r.o., PŠV Stavby s.r.o., Dřevotvar – 
Řemesla a Stavby s.r.o., Strabag SIS a.s., a Swietelsky 
stavební s.r.o. Vlastní nabídku podaly firmy Strabag 
SIS a.s. s  nabídkovou cenou 1  510  339,15  Kč bez 
DPH, PŠV stavby s.r.o. s  nabídkovou cenou 
1 510 151,00 Kč bez DPH, Vialit Soběslav spol. s r.o. 
s  nabídkovou cenou 1  318  300,17  Kč bez DPH, 
a  Swietelsky stavební s.r.o. s  nabídkovou cenou 
1 432 166,92 Kč bez DPH. Hodnotící komise vybrala 
jako vítěze firmu Vialit Soběslav spol. s r.o. s nejnižší 
nabídkovou cenou 1 318 300,17 Kč bez DPH. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
výsledek výběrového řízení na  akci Oprava MK 
na pozemku p.č. 1300/3 v k.ú. Malšice vítěznou 
firmu Vialit Soběslav spol. s  r.o. s  nejnižší 
nabídkovou cenou 1 318 300,17 Kč bez DPH. 
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 3/20Z/2025 bylo schváleno. 

4/ V tomto bodě předložila starostka ke schválení 
Dodatek č . 2 včetně Změnového l istu č .3 
a  Změnového listu č.4. Zastupitelům sdělila, že 
na  stavbě probíhaly práce, které jsou podrobně 
popsány ve  změnových listech. Vzniklé vícepráce 
a  méněpráce byly způsobeny především tím, že 
v  navržené hloubce vsakovací jímky byly stále 
přítomny jílovité zeminy, které neumožňovaly 
dostatečné vsakování dešťové vody. Proto bylo 
rozhodnuto prohloubit vsak o 1  m, čímž se  zvýšil 
jeho objem a  současně došlo k  propojení 
s  vhodnějším podložím, které lépe absorbuje 
dešťovou vodu. Na  základě požadavků objednatele 
bylo doplněno odvodnění haly pomocí dvou vpustí. 
Dále byly na  základě požadavků Jednotky a  Sboru 
hasičů Malšice upraveny a  doplněny rozvody 
elektroinstalace. V celé hale byly provedeny rozvody 
v  kabelových žlabech, které byly použity i  pro 
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rozvody tlakového vzduchu, elektroměrový rozvaděč 
a  kabelové přívody byly provedeny tak, že bylo 
možné osadit samostatný elektroměr pro tepelné 
čerpadlo a  samostatný elektroměr pro ostatní 
spotřebiče. Dále bylo osazeno po vnitřním plášti haly 
6 kusů zásuvkových skříní včetně venkovní, která je 
v  uzamykatelné skříni. Byla osazena nová svítidla 
s vyšší svítivostí dle výpočtu intenzity osvětlení. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Dodatek č.2 ke  Smlouvě o  dílo na  Halu 
na  garážování hasičské techniky pro JSDHO. 
Po  započtení víceprací a  méněprací se  cena 
za  dílo zvyšuje o 244  720,16  Kč bez DPH 
na celkovou cenu 10 527 925,90 Kč včetně DPH. 
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 4/20Z/2025 bylo schváleno. 

5/  Pozemky 
a)  Starostka k danému bodu uvedla, že městys 

Malšice vlastní dva pozemky v  jiném katastrálním 
území. Vzhledem k  tomu, že pozemky jsou v  jiném 
katastru, platí za  ně městys daň z  nemovitosti. 
Pozemek p.č. 732 je v  k.ú. Dobronice u  Bechyně, 
o výměře 467 m2. Tento pozemek vlastní polovinou 
s  obcí Dobronice a  je to kousek cesty. Starostka 
navrhla nabídnout pozemek k  odkoupení obci 
Dobronice. Zastupitelé s návrhem souhlasili. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
nabídnout k  odkoupení pozemek městyse 
Malšice p.č. 732 v  k.ú. Dobronice o  výměře 
467 m2 obci Dobronice. 
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 5/20Z/2025 bylo schváleno. 

b)  Další pozemek, který městys vlastní mimo svůj 
katastr a odvádí z něj daň z nemovitosti, je pozemek 
p.č. 1304/4 v k.ú. Želeč u Tábora o výměře 1419 m2. 
Pozemek p.č. 1304/4 v k.ú. Želeč o výměře 1419 m2 
je svažitý a  porostlý různými druhy náletových 
a vzrostlých dřevin. Zastupitelé diskutovali o tom, zda 
si má městys pozemek ponechat nebo jej nejprve 
zkusit nabídnout k  prodeji vlastníkům sousedních 
pozemků. K  pozemku není ani přístup, proto 
zastupitelé pověřili starostku, aby nejprve oslovila 
s nabídkou prodeje vlastníky sousedních pozemků. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
oslovit s  nabídkou prodeje pozemku městyse 
Malšice p.č. 1304/4 v  k.ú. Želeč u  Tábora 
o výměře 1419m2 majitele sousedních pozemků. 
Pro: 6 / Proti: 0 / Zdrželo se: 1 (Novák M.) 
Usnesení č. 6/20Z/2025 bylo schváleno. 

6/ Různé 
a)  K  tomuto bodu starostka uvedla, že byla 

Ministerstvem zemědělství požádána o  doplnění 
Žádosti o  závěrečné vyhodnocení akce "Malšice 
-intenzifikace a  modernizace ČOV". Zastupitelům 
vysvětlila, že se  jedná o  doplnění údajů k  ceně 
stočného uvedené v  kalkulaci pro rok 2025, kde je 
stanovena částka 33,66  Kč/m3. Tato cena však 
neodpovídá plně obnovovací ceně stanovené 
v  Plánu financování obnovy, ani nedosahuje 
průměrné ceny stočného v ČR. Městys jako příjemce 
dotace má povinnost uplatňovat tzv. nedotovanou 
cenu vodného a  stočného v  souladu s  platnou 
vyhláškou. Dotování ceny je možné pouze tehdy, 
pokud výsledná cena pro odběratele dosáhne 
alespoň průměrné celostátní úrovně. Ministerstvo 
bude akceptovat současnou výš i stočného 
za  předpokladu, že zastupitelé schválí závazek 
postupného zvyšování nájemného tak, aby do  roku 
2034  bylo dosaženo plně obnovovací ceny. Rozdíl 
mezi současnou a  cílovou cenou musí být do  té 
doby hrazen z  jiných prostředků, než ze  stočného. 
V  roce 2034  budeme na  cílovém stavu Plánu 
financování obnovy vodovodů a kanalizací. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
dodržet schválený Plán financování obnovy 
vodovodů a kanalizací na rok 2025 – 2034. V roce 
2034  bude městys na  cílovém konečném stavu 
Plánu financování obnovy. Rozdíl, který do  té 
doby vznikne bude městys hradit ze  svých 
prostředků. 
Pro: 7 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 7/20Z/2025 bylo schváleno. 

b)  V  tomto bodě se dostavil Jaroslav Janoušek, 
počet zastupitelů se  zvýšil na 8. Starostka 
informovala zastupitele, že jedná se  společností 
Stavební poradna s.r.o. z Českých Budějovic, kterou 
zastupuje paní Kristýna Soukupová o  způsobu 
výběrového řízení Design § Build. Firma zaslala 
ke  schválení návrh zadávací a  kvalifikační 
dokumentace k  veřejné zakázce – Stavební úpravy 
domu č.p.75 v  Malšicích, která bude realizována 
metodou Design § Build. Starostka následně 
zastupitelům vysvětlila výhody této metody pro 
danou akci – zejména efektivnější koordinaci 
a  realizaci projektu, úsporu času a  snížení rizika 
víceprací. Se  svou pozitivní zkušeností s  metodu 
Design § Build se  podělil zastupitel Pavel Klíma, 
který uvedl, že touto formou byla realizována např. 
oprava mostu v Týně nad Vltavou. Zastupitel Jaroslav 
Janoušek uvedl, že touto metodou staví město Tábor 
nový zimní stadion. 
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ŠKOLNÍ OKÉNKOZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ / VÝLET - SKANZEN TROCNOV

Výlet do Borovan -skanzen Trocnov 
Náš výlet začal nedaleko Borovan ve skanzenu 

Trocnov, kde se  kolem roku 1360 narodil Jan 
Žižka. Tento nově otevřený skanzen představuje 
unikátní rekonstrukci středověké vesnice 
z přelomu 14. a 15. století a zahrnuje 14 staveb, 
včetně zemského dvorce, selských usedlostí, 
zbrojírny atd.  

Vše je zde vyrobeno a postaveno přesně tak, jak 
se  to opravdu v  té době dělalo. Takže jsme byli 
ve  stodole, která byla postavena bez jediného 
hřebíku. Prohlídka je zajímavá i  tím, že si můžete 

na  všechno sáhnout a  sami si vyzkoušet dobové 
nástroje i  zbraně. Někteří z  nás se  tam oháněli 
cepem a  mlátili obilí. Hodně častá věta zněla: "No 
na to si pamatuju, to jsme měli taky doma". Nestačili 
jsme projít všechny okruhy, tak jsme panu 
vedoucímu Lukáši Faktorovi slíbili, že se  brzy 
uvidíme. Po  obědě v  Borovanech jsme jeli 
do  Trhových Svinu, kde nás čekala prohlídka 
místního kostela s  poslechem varhaní hudby. Pak 
jsme navštívili Buškův hamr, který je vzdálen asi 2 km 
od Trhových Svinu. Nádherné, klidné a  tiché místo 
s  klenským potokem, kde se  na dvoře pásly kozy.  
Tento hamr je jedna z mála dochovaných a funkčních 
vodních kovárenských dílen v České republice. Hamr 
byl postaven v  roce 1836 a  pracovalo se  v  něm 
do  roku 1950. Prohlídka začala filmem Poslední 
hamry a  hamerníci z  roku 1956.  Tady už nebyla 
slyšet žádná věta, jen jsme všichni kroutili hlavami 
a dívali se dál co ti lidé dokázali vyrobit a jakou měli 
fyzickou kondici. V  podkroví je instalována výstava 
řemesel, která tehdy živila obyvatele kraje. Byli to: 
řezníci a  uzenáři, pekaři a perníkáři, mlynáři, koláři, 
řezbáři, truhláři, tesaři, pilaři, pilníkáři, krejčí, 
kartáčníci, provazníci, tkalci a  soukeníci, ševci, 
pivovarníci a  hostinští, sedláři a  koželuzi. Potom 
následovala prohlídka celého objektu. Nejdříve jsme 
viděli náhon a tři vodní kola, která poháněla buchar, 
měchy a  brus. Zajímavé bylo i  vyprávění, co 
se  dělalo, když potok zamrzl. Součástí prohlídky je 
také obytná část s dobovým vybavením. Takže jsme 
mohli mandlovat, prát v pračce hýbačce. Na tehdejší 
dobu to byl velký pokrok. Do  pračky se  dal kýbl 
horké vody, tři košile a 200x  se  kývalo s  tyčí, která 
poháněla pračku a  v druhé ruce mohla hospodyně 
chovat dítě. V kuchyni padla otázka: "Na co byla ta 
stolička?" Všichni jsme odpověděli, "No přece pro 
toho, kdo přikládal do  kamen".  A  byla to chyba.  
Paní Hamerníková totiž rozuměla železu, protože 
pocházela z  kovářské rodiny, a  proto byla poslaná 
do Vídně vybírat železo (tak zvané okolky) a stoličku 
si vezla s sebou, protože ve vagónech nebyly lavice. 
Tak jsme se  všichni podivili a  rádi po  celodenním 
chození si sedli do  našeho pohodlného autobusu 
a  pan ř idič nám pusti l k l imatizaci a  nám 
se  spokojeně jelo domů. Byl to opravdu jeden 
z  velmi vydařených výletů, jak mi řekla Drahuška 
Hejná. 

Tento výlet se  uskutečnil za  podpory naší paní 
starostky Miloslavy Šebkové za což jí všichni účastníci 
děkují. 

Slávka Kadlecová

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
návrh zadávací a  kvalifikační dokumentace 
k veřejné zakázce -Stavební úpravy domu č.p.75 
v Malšicích metodu Design § Build. 
Pro: 8 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 8/20Z/2025 bylo schváleno. 

c)  V tomto bodě předložila starostka ke schválení 
2.rozpočtového opatření roku 2025, kde jsou 
zohledněny výsledky výše schválených výběrových 
řízení na dopravní automobil pro JSDHO a na opravu 
MK na pozemku p.č. 1300/3 v k.ú. Malšice. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
2.rozpočtové opatření roku 2025, ve kterém jsou 
zvýšeny výdaje týkající se  výše schválených 
výběrových řízení. 
Pro: 8 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 9/20Z/2025 bylo schváleno. 

7/  Diskuse 
Do diskuse se nikdo nepřihlásil. 
8/  Závěr 
Na závěr starostka poděkovala všem přítomným 

za  účast a  v 17.40  hodin zasedání zastupitelstva 
ukončila. 

Ověřovatelé: Petr Novák   
                          Ing. Ladislav Křivánek   
Starostka: Miloslava Šebková, MBA  
Zapsala: Barbora Stará, DiS 
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 VÝLET

O výletě „Nejen pro seniory“. A jak to bylo vlastně s tou 
tužkou? 

Ve středu 26.  3. 2025 náš výlet začal prohlídkou expozice KOH – I – NOOR v  Českých Budějovicích. 
Provázel nás rodák ze Želče pan Dušek, který byl velice potěšen naším zájmem o tuto prohlídku. Zajímavosti, 
které jsme se dozvěděli:  pan Josef Hardtmuth se narodil v roce 1758 ve Vídni. Pracoval jako architekt  v Rakousku 
a Českých zemích.  V  roce 1790  vynalezl moderní tužku  smícháním grafitu s  jílem, čímž umožnil výrobu tužek  
s různou tvrdostí. Tehdy byla tužka vzácná a neměl jí jen tak někdo. Po jeho smrti převzal firmu jeho syn Karel, který 
rozšířil výrobu a roku 1848 ji přesunul do Českých Budějovic, kde sídlí dodnes. Ze školních let si mnozí pamatujeme 
bílou gumu se  slonem. Možná nikdo z nás netušil, že v  ruce drží znak ochranné známky. Slon je i dnes nadále 
ikonickým symbolem této značky a patří mezi nejstarší na  světě. Tato známka byla vytvořena po úspěchu „Žluté 
tužky 1500“, která získala ocenění na Grand Prix v Paříži. Takže, kdo doma vlastní tužku značky KOH -I – NOOR , 
vlastní unikát. Produkty této firmy se prodávají dodnes ve více než 65 zemích světa. 

A kde se vzal ten krkolomný název KOH-I-NOOR? 
Název pochází z  legendárního diamantu, jehož jméno znamená „Hora světla“. Tento název byl zvolen jako 

symbol kvality a  luxusu. Dnes je tento diamant součástí britských korunovačních klenotů ve  Westminsterském 
opatství. Diamant má dlouhou a kontroverzní historii. Pochází z Indie a jeho vlastnictví je dodnes předmětem sporů. 

V případě tužek se  tento název poprvé objevil v 19. století, kdy jej použila firma L. a C. Hardtmuth se slavnou 
žlutou tužkou, která se stala jednou nejznámější na světě. 

Odpoledne jsme navštívili již podruhé jadernou elektrárnu Temelín. Je zde speciální 3D  kino s  projekcí 
o  jaderné energetice. Ukazuje princip fungování jaderné elektrárny. A  kromě filmu si zde můžete prohlédnout 
interaktivní expozice, modely reaktoru a  další zajímavosti. A  také nás potěšilo vyprávění některých účastníků 
zájezdu, kteří zde v době stavby Temelína pracovali.  

Tento zájezd vznikl za podpory paní starostky Miloslavy Šebkové za což jí celý autobus a tentokrát 48 osob moc 
děkuje.  Díky patří také paní Marii Caisové, která přihlašuje na výlety, zajištuje fotky a odpovídá na všechny dotazy.    

Slávka Kadlecová 
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NÁVŠTEVA GALERIE / CO SE DĚJE V OBCÍCH / KNIHOVNA

Zabijačkové hody  v Dobřejicích 
V sobotu 29.3. se sešli Dobřejičtí občané k 

místní zabijačce. 
Masové dobroty vyráběl místní řezník pan Petr 

Kosík. Jeho výrobky jako vždy byly vynikající a všem 
chutnalo. Ženy upekly sladkosti ke kafíčku a 
harmonikář zahrál na co si jen kdo vzpomněl. 

Zkrátka pravá zabijačka.

Táborští diabetici navštívili 
Malšice 

Dne 30.  dubna 2025 navštívilo 30 členů Svazu 
diabetiků Tábor Malšice. Po  zhlédnutí kostela přišli 
do  Galerie Františka Peterky, kde byli jejím kurátorem 
seznámeni s  osobností Františka Peterky, po  němž 
se  galerie jmenuje, a  historií i  plány výstav v  galerii 
do  budoucna. Poté byla návštěvníkům podrobně 
představena aktuální výstava táborské umělkyně Marie 
Michaely Šechtlové, její dcery Evy Hubičkové a  vnoučat 
Emy a Kryštofa. Po  zhlédnutí výstavy se diabetici zapsali 
do Knihy návštěv a před příjezdem autobusu do Tábora 
ještě stačili nakoupit v řeznictví Kosík.  

Alois Sassmann

Úklid Maršova 
Chtěl bych touto cestou poděkovat všem, kteří 

12.4.2025 přiložili ruku k úklidu obce, a zároveň tak 
připravili dřevo na otop naší hospůdky. 

Díky moc. 
Jan Pánek

                                                                             UPOZORNĚNÍ PRO NÁVŠTĚVNÍKY KNIHOVNY 

                                                                                   Ve dnech 4. - 8. srpna 2025 bude knihovna 

                                                                                            UZAVŘENA  
                                                                                             z důvodu revize knižního fondu. 

                                                                                                    Děkujeme za pochopení. 
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STŘÍPKY Z KRONIK

Střípky z kronik – 68. část 

Z dějin nejstarších domů 
a rodin v Čenkově  

Číslo popisné 16 „U Koutenských“ 
Do roku 1805 měl dům staré číslo popisné rovněž 

16. Usedlost byla několik staletí v nepřetržitém držení 
rodiny Koutenských. Již urbář Petra Voka z Rožmberka 
z  roku 1581 zde uvád í hospodá ře Macha 
Koutenského, který byl držitelem největší (tří lánové) 
usedlosti ve  vsi, z  níž vrchnosti platil pololetně 
102  groše (ostatní hospodáři platili polovinu). Berní 
rula z roku 1653 uvádí tento obrovský grunt jako pustý, 
stejně tak urbář želečského panství z roku 1677. Roku 
1715 je stará gruntovní kniha uvádí: „Grunt Koutecký 
(sic!), nyní Lukáš Koutenský“. Do  panského důchodu 
byl držitel gruntu povinen odevzdávat každoročně 
o svatém Jiří 1 zlatý 59 krejcarů, o svatém Havlu totéž. 
Ročně odevzdával na  zámek v  Želči 10  strychů a 2 
věrtele ovsa. Desátek malšickému faráři činil 1 strych 3 
věrtele žita, stejně tolik ovsa. Stavení se  vším 
příslušenstvím, polnostmi, lukami a  zahradami bylo 
oceněno na 100 kop míšeňských grošů. Na  gruntu 
vázly podíly po  předešlém hospodáři Václavovi 
Koutenském. Nový hospodář Lukáš měl za „vyzdvižené 
stavení“ platit vrchnosti o 45 kop méně. Matrika Plané 
nad Lužnicí, svatební zápis z roku 1720: vdovec Lukáš 
Koutenský z  Čenkova se  žení s  Mariánou, dcerou 
zemřelého Lukáše Koury z Třebelic. Dle matriky Lukáš 
Koutenský zemřel 18. srpna 1728 a byl pochován „při 
chrámu Páně malšickém.“  

Zápis Janu Koutenskému roku 1729: „Pojmouce 
Lukáše Koutenského všemohoucnost božská z  této 

časnosti k sobě do věčnosti, tento grunt na syna Jana 
podle poslední vůle jeho otce Lukáše připadajíce.“ 
Po zemřelém Lukášovi zůstali dědici: manželka-vdova 
Mariana, dcera Rozína vdaná za  Zíku v  Čenkově, 
svobodné dcery Alžběta a  Kateřina, synové Jakub 
a  Jan, přistupující hospodář. Zápis z  roku 1763 
na  kanceláři strkovské provedený uvádí, že po  smrti 
hospodáře Jana Koutenského se  ujala hospodaření 
pozůstalá vdova Dorota. Nebyla však schopná sama 
hospodařit, a  tak se  k  ní na  živnost přiženil Václav 
Sladký, který knížecí vrchnosti slíbil, že bude dobrým 
hospodářem, a  to až do  vzrostu Matěje, nejmladšího 
syna po  zemřelém Janu Koutenském. Zápis z  roku 
1796 na  Matěje Koutenského: „Dosáhnouce věku 
dospělého Matěj Koutenský, syn Jana Koutenského“ 
spolu s otčímem Václavem předstoupili dne 28. srpna 
před panský úřad a  otčím mu předal grunt po  jeho 
otci Janovi. Cena gruntu byla 116 zlatých 40 krejcarů. 

Nová pozemková kniha pro ves Čenkov z  let 
1818-1850 uvádí zápis z  listopadu roku 1822: 
po Matěji Koutenském (zemřel 30. listopadu 1807 bez 
poslední vůle) ředitelství želečského panství tuto 
selskou živnost s 36 jitry 475  sáhy polí a  rybníka, 13 
jitry a 716  sáhy luk, zahrad a  pastvišť a  s 12 jitry 
636  sáhy lesů připsalo jeho synu Janu Koutenskému. 
Cena usedlosti i  s dobytkem činila 1.914 zlatých 30 
krejcarů konvenční (vídeňské) měny. Roku 1880 zde 
Sčítání lidu uvádí: Václav Koutenský, narozený 
15. prosince 1815 Čenkov, vlastní, polní hospodářství. 
Manželka: Marie narozená 24. února 1820 Haškovcova 
Lhota. Děti: Jan (nar. 1859), desátník 75.  pluku 
pěchoty v  Praze; Václav (nar. 1861), pomocník 
v  hospodářství; František (nar. 1863), pomocník 
v  hospodářství; Barbora (nar. 1866), pomocnice 
v hospodářství; Josef (nar. 1868), školák; Vojtěch (nar. 
1870), školák. V  domě ještě žila pasačka Anna 
Ťaloupová (nar. 1817) a  Václav Šána (nar. 1824 
Čenkov), obecní lesní hajný s  manželkou Marií (nar. 
1829) a  svobodným synem Josefem (nar. 1865), 
krejčovským pomocníkem.  Roku 1910 zde sčítání lidu 
uvádí: Josef Koutenský, narozený 11.  dubna 1868 
Čenkov, majitel polního hospodářství a  pozemků. 
Manželka: Anna Koutenská rozená Tupá, narozená 
22.  února 1874 Zhoř čp. 14. Oddáni byli 19.  května 
1896. Jejich děti: Josef (nar. 1897), žák; Anna (nar. 
1898), žákyně; Josefa (nar. 1902), žákyně; Marie (nar. 
1905), roku 1932 provdána za Josefa Háka z Malšic čp. 
43. V  domě žili: čeledín Josef Hejný (nar. 1894); 
Barbora Matějčková (nar. 1890), služka; Marie 
Bejlovcová (1892), služka. Obecní kronika zde roku 
1925 uvádí jako majitele Josefa Koutenského 
s poznámkou: „Rod tento byl mnoho let majitelem.“ 

Záhlaví zápisu na grunt Koutenských v Čenkově z roku 1715 (SOA J.Hradec)
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STŘÍPKY Z KRONIK / COUNTRY AND WESTERN V KD

Číslo popisné (nové) 17 
Nejstarší gruntovnice z roku 1715 ho neuvádí. Patřil 

k  čp. 16. O  původním čp. 17 uvádí sčítání lidu roku 
1880: „Domu toho více nepozůstává.“ Sčítání lidu roku 
1910 jej také neuvádí.   

Číslo popisné 18 „U Zýků“ 
Do roku 1805 měl dům staré číslo popisné 17. Roku 

1715 uvedeno: „Grunt Matěje Zýky, nyní Jan Zýka“. 
Do  panského důchodu byl držitel gruntu povinen 
odevzdávat každoročně o  svatém Jiří 1 zlatý 19 
krejcarů 2 peníze, o  svatém Havlu totéž. Ročně 
odevzdával na zámek v Želči 7 strychů a 2 věrtele ovsa. 
Desátek malšickému faráři činil 1 strych 3 věrtele žita, 
stejně tolik ovsa. Stavení se  vším příslušenstvím, 
polnostmi, lukami a  zahradami bylo oceněno na 80 
kop míšeňských grošů. Zápis učiněný na Strkově roku 
1722 Matoušovi Zýkovi: po  smrti Jana Zýky zůstala 
na  gruntě vdova Magdaléna, která však měla 
„hanebný chování“, pro které ji vrchnost na  tomto 
gruntě trpět nechtěla, a  tak nejmladší syn Jan 
„postoupil své dědické právo bratru Matoušovi“, 
kterému byla živnost připsána v  ceně 80 kop grošů. 
Zápis z  roku 1736 na  Václava Blažka: „Matouš Zýka 
skrze pád dobytka a skrze jinaké škody více škody, než 
užitku zde nadělal“, proto vrchnost připsala grunt 
Václavu Blažkovi „a  jeho budoucím“. Blažek dobře 
hospodařil, a  tak do  roku 1748 vyplatil veškeré platy 
a podíly a „seděl v zaplaceným“. Zápis na Jana Hašpla 
z  roku 1772 na  stavení čp. 17  staré, nové čp. 18: 
„Václav Blažek, spolu s  nejstarším synem Václavem 
v  Pánu zesnulým, nyní nejmladší syn Jan, kterému 
grunt po  otci právem patří. On Jan za  hospodáře 
n e s c h o p n ý a  n a  r u c e m r z á k j e s t , t a k o n 
nadjmenovaného roku p ř i ve řejným ř í zení , 
v  přítomnosti všech rychtářů a  jiných svědků 
dobrovolně a nenuceně své vlastní a nejmladší setře 
Rozíně grunt popouští, spolu jejímu manželi Janovi 
Hašplovi se vším příslušenstvím se v předešlé sumě 80 
kop grošů zápisem ujišťuje.“ Zápisy o  placení Jana 
Hašpla jsou v  knize do  roku 1799. Jan Hašpl byl 
v Čenkově 30 (!) let rychtářem. Zápis v nové gruntovní 
knize z  roku 1822: Protože rychtář Jan Hašpl měl již 
75  let věku a  se  svým jediným synem Martinem 
společně již 12  let hospodařil, usedlost byla připsána 
tomuto synu Martinovi, ale otec Jan na  ní mohl 
hospodařit až do své smrti. K usedlosti patřilo 29 jiter a 
361 sáhů polí, 8 jiter 1062 sáhů luk, zahrad a pastvišť a 
5 jiter 1510  sáhů lesů. Sčítání lidu z  roku 1880 zde 
uvádí: Josef Hašpl, narozený 14. června 1823 Čenkov, 
vlastník, polní hospodářství. Manželka: Marie rozená 
Macháčková, narozená 8.  zář í 1822 Obora, 

spoluvlastnice. Jejich děti: Jan (nar. 1858), svobodník u 
75. pěšího pluku pěchoty v  Praze); Josef (nar. 1865), 
pomocník v hospodářství-později hospodář; Veronika 
(nar. 1860), svobodná, padlá (=měla nemanželské 
dítě), pomocnice v hospodářství; Barbora (nar. 1880). 
Matrika zde roku 1904 uvádí rolníka Josefa Hašpla 
a  jeho manželku Veroniku rozenou Marunovou 
z Čenkova.            

Pokračování příště.  
Mgr. Alois Sassmann

Setkání kapel C+W   
V pátek 23.května proběhla v kulturním domě 

hudební akce, kdy se setkaly skupiny hrající 
„country and western.“ Začala táborská Tercie, 
kapela s dlouhou historií. Kvalitně zahráli na parketu, 
bez mikrofonů a zesilovačů. Pak nastoupila taneční 
skupina Křečová žíla, která vyplnila úspěšně i další 
přestávky při střídání kapel a tančila s nakažlivou 
radostí. Bluegrasová kapela Krýgl Boys ve 
čtyřčlenném obsazení, výborně vystřihla část svého 
rozsáhlého repertoáru. Další Trio la la la – běžně 
pouze v ženském obsazení – z důvodu nemoci jedné 
ze zpěvaček musel doplnit muž , a to s pianovou 
harmonikou. Mělo to úžasnou atmosféru a úspěch. 
Po triu nastoupili Starouši v klasickém country 
obsazení. Bylo vidět že jsou perfektně sehraní a 
známý repertoár zabral i u posluchačů. Následoval 
Venda band – s výbornou zpěvačkou a radost z hraní 
se projevila i na skvělém výkonu kapely. Na závěr 
nastoupili domácí Kdysikluci s hostem, a to s 
výbornou houslistkou, která dala kapele nový zvuk. 

Na úspěchu večera se velkou měrou podílel 
zvukař Aleš Ryjáček a personál restaurace U Michala 
a velké díky obci Malšice, která akci výrazně 
podpořila. 

Všechna místa u stolů byla obsazena spokojenými 
posluchači – a několikrát zaznělo, že by se taková 
akce měla opakovat. Snad začátek tradičního 
setkávání……… ? 

 Ing. Antonín Randa
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GALERIE FRANTIŠKA PETERKY / SBÍRKA PRO CHUDÉ / POZVÁNKA

VSTUPNÉ 200 KČ

Dva světy v Malšicích  
Ve středu 14. května 2025 se v malšické Galerii 

Františka Peterky konala vernisáž výstavy: Dva 
světy, jedna cesta partnerů Miroslava Pangráce 
a  Jany Heřmanové z Prahy. S oběma vystavujícími 
měl galerista rozhovory, při nichž se  jich ptal 
na  počátky jejich tvorby, jejich současné zaměření 
apod. Zajímavé bylo zjištění, že oba jsou také 
arterapauté a  paní Jana navíc provozuje (jako 

milovnice koní) i  hipoterapii. Velmi příjemné bylo 
zjištění, že otec pana Miroslava, akademický sochař 
Miroslav Pangrác st. se velmi dobře znal a kamarádil 
s mistrem Františkem Peterkou a – jak prozradila jeho 
dcera, pí Eva Hrušková – vytvořil mu i krásnou bustu, 
kterou má pí Eva dodnes. Hudební a recitační kulturní 
vložky zajistily Maruška Pechová (klavír, saxofon, 
recitace F. Nepila) a Anežka Melcerová (krásný zpěv). 
Pohoštění zajistila malšická obec. Děkujeme.  

Mgr. Alois Sassmann
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KNIHOVNA / GALERIE FRANTIŠKA PETERKY 

Pár řádků z knihovny…  
Březen – měsíc čtenářů. Dříve to býval měsíc 

knihy, ale protože dnes už nejsou knihy jen 
v  papírové podobě, je tento měsíc přejmenován 
na měsíc čtenářů. V rámci spolupráce malšické školy 
a  knihovny nás navštívilo během 14 dnů 193 dětí z 
1.třídy – 7.  třídy, které zde absolvovali tzv. čtenářské 
dílny. Po příchodu se seznámili s prostorem knihovny 
a  připomněli jsme si za  jakých podmínek se  knihy 

půjčují. Vždy přišli v doprovodu pedagogů a asistentů, 
ti měli pro ně připravené pracovní listy, které 
obsahovaly různé otázky spojené s vyhledáváním knih, 
jejich obsahem, ilustracemi a  čtením. Děti byly 
rozděleny do  skupinek a pracovali po  celé knihovně 
i  v oddělení pro dospělé čtenáře. Po  splnění všech 
úkolů, vyplněné listy odevzdávali svému pedagogovi 
k  hodnocení. Jako ve  škole. Když zbyla na  konci 
hodiny chvilka času, četli jsme společně knihu 
Fimfárum od Jana Wericha. 

Dana Křížovská

Dne 20.5.2025 od 18.30  se konalo v Galerii Františka Peterky další z cyklu LISTOVÁNÍ herce Lukáše 
Hejlíka, tentokrát to byla kniha FOSILIE od Michala Kašpárka. Účinkovali Lukáš Hejlík a Věra Hollá. Fosilie je 
kousavý př íběh, který př ináš í tř i odlišné 
světonázory. Tři generace a  každý jede to svoje. 
Umí spolu mluvit? Galerie byla zaplněná, přítomní 
se  bavili, jak je vidět z  přiložených fotografií. 
Knihu Fosilie máme ve fondu knihovny. 

  Dana Křížovská
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